



هل شربت من الماء الحى ثم عدت إلى الموت؟

- ❖ لقد أضاء الرب للسامرية طريق حياتها - كما قال عن نفسه "أنا هو نور العالم".
- ❖ ولكنه قال أيضاً لليهود "أنا أمضى وستطلبوننى فلا تجدوننى وتموتون فى خطاياكم".
- ❖ أسألکم الآن - ما تأثير قصة السامرية علينا وهى تقرأ فى الخماسين؟ هل هو يتمشى مع تأثيرها أيام الصوم الكبير؟ هل يوجد وقت ينبير لنا الرب طريق حياتنا - ثم يأتى وقت آخر فلا نجدته ونموت فى خطايانا؟ هل سمعنا كلامه فى وقت ما من حياتنا وسرنا فى وصاياه وبدأنا نصلى ونصوم ونعترف ونتناول ثم رجعنا إلى خلف؟
- ❖ لا تفكر فى قلبك - إن هذه المناسبات تتكرر ولا يحدث شيء مما تقول.
- ❖ إنى أخاف أن تكون حواسنا الروحية قد تلبدت وتعودت على مواسم الكنيسة كعادات جسدية مرتبطة بالأكل والشرب والإحتفالات دون أن تدفعنا للأمام وللتغيير. ونحن نقتنع أنفسنا أن هذه عادة الحياة لا أكثر.
- ❖ ربما تسألنى: هل تغيرت أنت يا أبونا عن العام الماضى؟ وهو سؤال يجب أن أجيب عليه لنفسى ولله ولأب اعترافى - وقد سألت نفسى فعلاً هذا السؤال.
- ❖ ولكن ماذا عن السامرية؟ بالتأكيد حدث تغيير حقيقى وكبير - ولكن ماهو؟
- ❖ لقد صار لها شجاعة غير عادية - أصبحت تتكلم عن الله. وهى إمراة وخاطئة.
- ❖ ثانياً أصبحت تتكلم مع الناس وتحبهم - وقبلأ كانت إما تشتمهم أو يشتمونها.
- ❖ أصبحت مرتاحة مع نفسها - ومع الناس ومع الله - هذا هو التغيير فماذا عنا نحن؟

Did you drink from the living water , but went back to death?

- ❖ The Lord enlightened the way of life for the Samaritan woman, as He said ``I am the light of the world``.
- ❖ But He said also to the Jews ``I am going away, and you will seek Me, and will die in your sins``.
- ❖ I want to ask you now: what is the influence of the story of the Samaritan woman now in the Khamasin days? Is it the same as it was in the great lent? Is there anytime that the Lord enlightens our way. And then comes another time when we does not find Him, and we die in our sins? Did we listen to His voice some time ago, and walked in His way, praying, fasting, confessing, taking communion; but after that we went back?
- ❖ Don`t say in your heart; they are just celebrations which we celebrate from year to year. Nothing changes.
- ❖ I fear that our spiritual senses are becoming dull, used to the church celebrations, as fleshly ordinances related to foods and drinks and celebrations without any pushing forwards to change, as we convince ourselves: life is like that.
- ❖ You may ask me: did you change Abouna, compared to the last year? It is indeed a question which I should answer for myself, for God and for my father of confession. I say to you my beloved, yes I asked myself that question.
- ❖ But what about the Samaritan woman? Sure, a great and real change happened. But what?
- ❖ First she showed unfamiliar courage, speaking about God. We should consider her being a woman; and a sinful one.
- ❖ Second she became able to speak to other people, to love them before she used to attack, or to be attacked.
- ❖ Third she became comfortable with herself, with others and with God. This is a real change, a change forever. What about you and me?

Church News and Schedule by telephone:

514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonv@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ Meeting of bishop Raphael	Tue	7½	PM	+ إجتماع الأنبا رافائيل
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعترافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. باركنا نيافة الأنبا يوسف أسقف بوليفيا في قداس عيد الشهيد مارمرقس الإنجيلي صباح الجمعة الماضي.
2. بباركنا نيافة الأنبا روفائيل في عظة عامة للشعب الثلاثاء ٣٠، ٧ مساءً.
3. نحتفل يوم الجمعة بتذكار نياحة القديس العظيم أثاناسيوس الرسولي في قداس الجمعة القادم من ٨ - ١٠ صباحاً.
4. صدر قرار قداسة البابا بضم الأخ جورج خليل إلى مجلس الكنيسة.
5. بدأ تسجيل مؤتمر Juniors للفصول ٤ - ٧ لدى خدام المرحلة وميعاده من ٣ - ٥ يوليو القادم.
6. تقيم الكنيسة معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية ابتداءً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس للإستعلام والحجز رجاء الإتصال بنيقين أسعد (514)583-6243.
7. سوف تقوم الكنيسة بعرض مسرحية "الطريق" يوم الأحد الموافق ٢٤ مايو على مسرح مدرسة جورج فانييه والتذاكر موجودة لدى الأخ شوقي يوسف .

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أعباءها وسام بدوى وأنطوانيت أسعد بمعمودية الابنة المباركة ألكسندرا وترجو لها نمواً في النعمة والقامة.

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة قدس أبونا ميخائيل وتاسوني وفاء بخطوبة الخادمة المباركة ماري عزيز إلى خطيبها أيمن بسادة وترجو لهما تمام الفرح بالإكليل المقدس

CHURCH NEWS

1. We have been blessed last friday by His Grace bishop Youssef, bishop of Bolivia, during the Holy Liturgy of the feast of the great martyr Saint Mark the evangelist.
2. His Grace Bishop Raphael will bless us in a general sermon for the congregation next Tuesday at 7:30 p.m.
3. We will celebrate next friday the commemoration of the departure of the great saint Athanasios the apostolic during the Holy Liturgy from 8:00 - 10:00 a.m.
4. A decree from His Holiness Pope Shenouda III has been issued adding Mr. George Khalil to the Church board of deacons.
5. Registration for Juniors Convention started (grades 4 to 7) with the grades servants and the Convention will be from 3 till 5 July.
6. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June till the end of august, for information and reservation please contact Nevine Assaad (514)583-6243.
7. The church will present a theatrical play 'the way' Sunday 24 May on the Theatre of the school George Vanier. Tickets are available with Shawky Youssef.

Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Wessam Badawi and his wife Antoinette Asaad for the baptism of the blessed daughter Alexandra
May God bless her upbringing and growth.

Blessed Engagement

The Church congratulates father Mikhaïl Aziz and Tasoni Wafaa for the engagement of the blessed servant Marie Aziz to her fiancé Ayman Bisada and wishes them the complete happiness by the Holy Matrimony